
                                                     Protokół Nr 5/08 

               z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska  

            Rady Miejskiej Białogardu odbytego w dnu 18 marca 2008 roku. 

 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej. 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 13.00. Obecni według załączonej listy. 

 

Porządek posiedzenia przedstawia się następująco: 
1 Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku. 

2 Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia opinii o lokalizacji salonu gier na automatach – druk  A, 

b) zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na realizację przedsięwzięcia  

     inwestycyjnego „ Przebudowa ulicy Noskowskiego w Białogardzie wraz z kanalizacją  
     deszczową – druk  G, 

d) w sprawie utworzenia Centrum Kultury i Spotkań Europejskich oraz nadania mu statutu –  

    druk –E, 

e) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2008 – druk F, 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie poręczenia przez Miasto Białogard weksla „in blanco” 

    wystawionego przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie w celu  

    zabezpieczenia spłaty kwoty pożyczki płatniczej udzielonej ze środków Narodowego 

    Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie w związku z realizacją  
    przedsięwzięcia „ Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa w dorzeczu Parsęty”,  

    powiększonej o kwotę odsetek – druk H. 

3.Sprawy różne. 

4.Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przebieg posiedzenia Komisji był następujący: 

 

Ad 1 Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku. 

 
Po przywitaniu przybyłych osób na komisję posiedzenie otworzył i prowadził 

przewodniczący komisji – Bogdan Żurawski. 

Przewodniczący komisji – powiedział, że do rozpatrzenia  przez komisję skierowano 

materiał, którego nie ma w porządku dzisiejszego posiedzenia: 

jest to wykaz nieruchomości przeznaczonej do zbycia przy ulicy Witkacego. Materiał stanowi 

załącznik do protokołu. 

Przegłosowano porządek posiedzenia wraz z wprowadzonym wykazem: 
za - 4 ( jednogłośnie ). Porządek przyjęto i przystąpiono do jego realizacji. 

 

Ad 2 Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) wyrażenia opinii o lokalizacji salonu gier na automatach - druk A 
Przewodniczący komisji – powiedział. Ze osobiście negatywnie ustosunkowuje się do takich 

rzeczy. 

Dyskusja: 
Jerzy Harłacz – powiedział, że popiera wypowiedź  przewodniczącego komisji. 

Salon gier niczego dobrego nie przynosi, jest przeciwny lokalizacji . 

Przegłosowano projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji salonu gier na 

automatach – druk A: 

za – 0, przeciw -4, wstrzymało się –0 . Opinia negatywna. 
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b)  zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na realizację przedsięwzięcia  

     inwestycyjnego „ Przebudowa ulicy Noskowskiego w Białogardzie wraz z kanalizacją  
     deszczową – druk  G, 

Przedstawił: Zastępca Burmistrza, Zbigniew Raczewski. 
Poinformował, że na terenie miasta prowadzonych jest dużo zadań inwestycyjnych w zakresie 

dróg. Ulica Noskowskiego jest  drogą osiedlową i  będzie wyłożona polbrukiem. 

 

Na posiedzenie przyszedł radny Kazimierz Sosnowski, obecnych jest 5 radnych. 

 

Przegłosowano projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 

bankowego na realizację przedsięwzięcia inwestycyjnego „ Przebudowa ulicy 

Noskowskiego w Białogardzie wraz z kanalizacją deszczową – druk  G, 

za – 5 ( jednogłośnie) . Opinia pozytywna. 

 

c) w sprawie utworzenia Centrum Kultury i Spotkań Europejskich oraz nadania  

    mu statutu – druk E, 

Przedstawił: Zastepca Burmistrza, Zbigniew Raczewski. 

 

Dyskusja: 
Przewodniczący komisji: przypomniał, że na poprzedniej komisji zgłoszono wniosek,  

aby z nadwyżki budżetowej na rok 2007 przeznaczyć środki finansowe na wyposażenie  

i oddanie do użytku Centrum Kultury I Spotkań Europejskich. Niech mieszkańcy jak 

najszybciej z niego korzystają. Utrzymanie tak potężnego domu kultury będzie kosztować. 
Należy także pamiętać o wykonawcy, gwarancjach i przeglądach gwarancyjnych. 

Zastępca Burmistrza -  odpowiedział, że ten wniosek komisji był potrzebny, aby ruszyć do 

przetargu na wyposażenie Centrum Kultury. Jest projekt, ogłoszono już przetarg. 

Jerzy Harłacz – zapytał, jaki wpływ na obsadę dyrektora Centrum Kultury będzie miała 

Rada Miejska. Dyrektor musi zabiegać o sprowadzanie do miasta kulturę na odpowiednim 

poziomie. Chodzi o osobę przygotowaną merytorycznie i spoza wszelkich układów. 

Przewodniczący  komisji – powiedział, że do komisji konkursowej zawsze wchodzą dwie 

osoby z Rady. W imieniu komisji kieruje do Burmistrza prośbę o skierowanie jednej osoby z 

Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska. 

Kazimierz Sosnowski – powiedział, że są krążą słuchy iż Burmistrz deklarował dla 

przyszłego dyrektora Centrum Kultury mieszkanie. Zapytuje, czy to prawda. 

Ten człowiek powinien mieć wiedzę merytoryczną, gdzie zdobywać środki finansowe na 

koncerty, spektakle.  Kieruje szczególny apel w tej sprawie do Burmistrza Miasta. 

Musi to być menadżer z prawdziwego zdarzenia , a nie z układów politycznych. 

Zbigniew Rychter – powiedział, że będzie komisja konkursowa  i to ona zajmie się tym.  

Ma uwagę : na stronie 2 w paragrafie 8 jest zapis: może prowadzić działalność.  
Zapytuje , co to znaczy może prowadzić, jego zdaniem musi prowadzić działalność. 
Zastępca Burmistrza – odpowiedział, że jest to zapis bezpieczny, na przykład: może być 
nauka języków obcych. 

Jerzy Harłacz – odpowiedział, że powinien być zapis musi a nie może prowadzić 
działalność. 
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Przewodniczący komisji – stwierdził, że jest to tylko przyzwolenie. Do opracowania będą 
obowiązki dyrektora Dyrektor musi przedstawić program swojej działalności i wizję 
prowadzenia Centrum. Musi to przedstawić komisji konkursowej. Jest to generalnie 

uszczegółowienie. 

Kazimierz Sosnowski – zapytał, czy ten konkurs ogłoszono także na kraj. 

Zastępca Burmistrza – odpowiedział,  że zakres prac komisji konkursowej powinno 

zawierać zarządzenie Burmistrza Miasta 

Krystyna Leś – zapytała, czy nie można powołać komisji konkursowej z fachowców. 

Ludzi, którzy składają się z osób werbujących do pracy. 

Kazimierz Sosnowski – zapytał, w jakiej cenie zakończył się remont Centrum Kultury. 

Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że jeszcze dzisiaj nie wiadomo, gdyż nie zgłoszono 

zakończenia II etapu. Do Urzędu Miasta wpływają ostatnie faktury. Wszystko przedstawimy 

Radzie szczegółowo po rozliczeniu. 

Wniosek do Burmistrza Miasta: 

Komisja obliguje Burmistrza Miasta do zagwarantowania, że w komisji konkursowej 

będą osoby o takich kwalifikacjach i predyspozycjach ( fachowcy ). Ponadto w jej 

składzie powinni być przedstawiciele Komisji Infrastruktury i Ochrony środowiska oraz 

Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych. 

Przegłosowano: 

za - 5 ( jednogłośnie ). Wniosek przeszedł. 

Przegłosowano projekt uchwały w sprawie utworzenia Centrum Kultury i Spotkań 

Europejskich oraz nadania   mu statutu – druk E, 

za -5 ( jednogłośnie ) . Opinia pozytywna. 

 

d)zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2008 – druk F, 

Przedstawiła: Skarbnik Miasta, Lucyna Szymecka. 

Przegłosowano projekt uchwały zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2008,  

– druk F: 

za – 5 ( jednogłośnie ) Opinia pozytywna. 

 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie poręczenia przez Miasto Białogard weksla „in blanco” 

    wystawionego przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie w celu  

    zabezpieczenia spłaty kwoty pożyczki płatniczej udzielonej ze środków Narodowego 

    Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie w związku  

    z realizacją przedsięwzięcia „ Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa w dorzeczu  

    Parsęty”, powiększonej o kwotę odsetek – druk  H. 

 

Przedstawiła: Skarbnik Miasta, Lucyna Szymecka. 
Powiedziała, że rozmawiano z prawnikami z Dorzecza Związku Miast i Gmin. Na dzisiaj nie 

można określić obowiązków każdej gminy.Związek ma mały majątek, ale ma dochody  

w postaci składek członkowskich. Burmistrz Miasta postanowił zaproponować Radzie 

uchwałę w  takim kształcie, na sesji radca prawny wytłumaczy niejasności od strony prawa 

wekslowego. 

Dyskusja: 
Jerzy Harłacz – stwierdził, że będziemy obarczeni jako Miasto odpowiedzialnością. 
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Burmistrz Miasta nie pofatygował się o pisemne gwarancje z Dorzecza. Nie ma tu żadnych  

gwarancji, aby głosować „za” tym projektem uchwały. 

Skarbnik Miasta -  odpowiedziała, że oni nie muszą dawać gwarancji na piśmie, bo to 

wynika z prawa wekslowego. 

Jerzy Harłacz – odpowiedział, że w interesie Miasta też chce gwarancji pisemnej. 

Przewodniczący komisji – zgłosił wniosek formalny o nie głosowanie tego projektu uchwały 

w związku z wątpliwościami prawnymi.. 

Przegłosowano wniosek formalny: 

za - 5 ( jednogłośnie ). Wniosek przeszedł. 
Naczelnik Wydziału GN, Beata Szulakiewicz – przedstawiła wykaz nieruchomości do 

zbycia przy ulicy Witkacego. Są to 3 działki, częściowo uzbrojone z dostępem do wody. 

Przegłosowano: 

za – 5 ( jednogłośnie ). Opinia pozytywna. 

 

Ad 3 Sprawy różne. 
Zbigniew Rychter – podziękował Burmistrzowi za wykonane chodnika przy ulicy Komara. 

Zastępca Burmistrza – odpowiedział, że projekt może być nowelizowany i to nie 

przeszkadza w realizacji. 

Kazimierz Sosnowski – powiedział, że ponownie wraca do śmieci. Zapytał, kto ma w tym 

interes, Miasto czy kolega radny. 

Należy uczulić Straż Miejską na porządki, powinna ona sprawdzić, kto płaci podatek za psa  

i kto po nim sprząta. Uważa, że Straż Miejska zajmuje się , czym innym niż tym do czego jest 

powołana. U nas karze mandatami w obrębie Starówki. 

Kolejna sprawa, to wywóz nieczystości gabarytowych. W tym roku nie było oznakowania 

taśmami i za mało było na ten temat informacji dla mieszkańców. Jest to brak 

odpowiedzialności ze strony Ochrony Środowiska. 

Jerzy Harłacz – powiedział, że to nie tylko dotyczy Straży Miejskiej, ale też Miasta,  

które nie współpracuje w tym zakresie ze Starostwem Powiatowym i Zarządem Dróg. 

Faktycznie, informacja odnośnie wywozu sprzętu gabarytowego była zbyt słaba. 

Ponadto, oświadczył, że Towarzystwo „Animals”, które prowadzi nie będzie już 
współpracowało z Miastem i w ciągu 3 lat zostanie zlikwidowane. 

Jest zdeterminowany i nie podpisze umowy z Miastem na wyłapywanie psów. 

Wnosi o podjęcie działań zgodnie z art. 11 ustawy o wyłapywaniu psów. 

Zbigniew Rychter – powiedział, że kieruje uwagę do Pana Szweda, że były pełne kosze na 

śmieci typuKP-7. 

Kazimierz Sosnowski – stwierdził, że trzeba zastanowić się , czy jest to złośliwość, 
to co dzieje się od 3 miesięcy, gdyż do tej pory tak nie było. Trzeba wybrać, albo pojemniki, 

albo worki na śmieci. 

Jerzy Harłacz – powiedział, że prosi p to, aby uwagi Komisji Infrastruktury i Ochrony 

Środowiska były wykonywane przez merytorycznego pracownika Urzędu Miasta.  

Proponuje uruchomienie 4-5 punktów  w mieście. 

Zastępca Burmistrza  - odpowiedział, że te uwagi komisji. Przekaże. Firma „Ład-San” jest 

to firma prywatna i Miasto może prosi a nie nakazywać.. 
Przewodniczący komisji – poinformował, że w miesiącu kwietniu odbędzie się posiedzenie 

komisji poświecone estetyce i porządkowi w mieście. 

Krystyna Leś – powiedziała, że miasto powinno partycypować w kosztach recyklingu i w 

związku z tym trzeba zmienić uchwałę Rady Miejskiej w tej sprawie. 
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Zastępca Burmistrza – odpowiedział, że jest oczywiście jak najbardziej  „za”. 

Kazimierz Sosnowski – powiedział, że konieczna jest przycinka brzóz, ponadto na końcu 

ulicy na Kisielicach stoi pusta lipa i należy ją wyciąć.                                                                
 

Ad 4 Zamknięcie posiedzenia. 

 
Po wyczerpaniu porządku posiedzenie komisji zakończono o godzinie 14.00. 

 

 

Protokółowała: Danuta Holczewska-Szydłowska.   

 

                                                                                     Przewodniczący komisji: 

                                                                                           Bogdan Żurawski 

 
 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


